

ITOT Senior Business Analyst

Job ID
REQ-10088624

九月 28, 2026

France

摘要

Location: Huningue, France #LI-Hybrid

Internal job title: Sr.Specialist DDIT OPS Automation Engineer

This role is based in Huningue. Novartis is unable to offer relocation support for this role: please only apply if this location is accessible for you.

About the Role:

Step into a rare opportunity to shape a site from the ground up. As the Senior Automation Engineer / ITOT specialist (m/f/d) in Huningue, you will play a pivotal role in building and enabling Novartis' new Radioligand Therapy manufacturing site, acting as the first on-site ITOT presence in France. This role goes beyond day-to-day operations: you will partner closely with site leadership, engineering, and external suppliers to deliver critical capital projects, establish compliant information technology and operational technology systems, and support validation activities in a highly regulated environment. If you thrive in complex, fast-moving settings, enjoy taking ownership, and want to see the tangible impact of your work on a growing site, this role offers exceptional visibility, responsibility, and long-term career scope.

Lieu : Huningue, France

Titre du poste interne : Sr. Spécialiste DDIT OPS en ingénierie de l'automatisation.)

Aide à la mobilité : Ce poste est basé à Huningue, France. Novartis n'est pas en mesure de proposer une aide à la mobilité. Merci de postuler uniquement si le site est facilement accessible pour vous.

Saisissez une opportunité unique de participer à la construction d'un site industriel dès sa création. En tant qu'Ingénieur Senior en Automatisation / Spécialiste IT/OT (H/F) à Huningue, vous jouerez un rôle central dans la mise en place et le développement du nouveau site de production de Radioligand Therapy (RLT) de Novartis. Vous serez le premier référent IT/OT sur site en France et contribuerez directement à l'établissement des fondations numériques et industrielles nécessaires à la réussite de cette nouvelle installation.

Ce poste va bien au-delà des opérations quotidiennes. Vous travaillerez en étroite collaboration avec la direction du site, les équipes d'ingénierie et les fournisseurs externes afin de déployer des projets d'investissement stratégiques, mettre en place des systèmes conformes d'informatique industrielle (IT) et de technologies opérationnelles (OT), et soutenir les activités de qualification et de validation dans un environnement hautement réglementé.

Si vous aimez évoluer dans des environnements complexes et dynamiques, prendre des responsabilités, piloter des sujets de bout en bout et constater l'impact concret de votre travail sur un site en pleine croissance, ce poste vous offrira une visibilité exceptionnelle, un haut niveau de responsabilité ainsi que de réelles perspectives d'évolution à long terme.

About the Role

Key Responsibilities

- Act as the on-site information technology and operational technology lead supporting the build-out of the Huningue manufacturing site
- Coordinate suppliers and partners across information technology and operational technology during construction, installation, and commissioning phases
- Lead validation and testing activities, ensuring traceability between user requirements, specifications, and compliant system delivery
- Partner with site leadership and engineering teams to deliver capital projects on time, within scope, and to quality standards
- Ensure compliance with security, quality, health, safety, and environmental standards across all ITOT activities
- Support transition from project execution into stable operations, enabling reliable day-to-day site performance
- Communicate progress, risks, and priorities clearly to senior stakeholders and cross-functional teams

Essential requirements:

- Bachelor ' s degree in engineering, information technology, computer science, or a closely related discipline
- At least five years of experience in information technology or operational technology roles within regulated industries
- Proven experience supporting site build, capital projects, or system implementation in a manufacturing environment
- Strong working knowledge of validation, testing, and compliance requirements within good manufacturing practice environments
- Demonstrated ability to lead stakeholders, manage suppliers, and influence without direct authority
- Fluency in English and French, with strong communication and stakeholder engagement skills
- Experience working in pharmaceutical or automotive environments with exposure to system validation activities

Desirable requirements:

- Knowledge of automated production environments and industrial systems (SCADA, MES, PLC, Historian, industrial networks, etc.) is considered an asset.

Why Novartis?

Our purpose is to reimagine medicine to improve and extend people ' s lives and our vision is to become the world ' s most valued and trusted medicines company. How can we achieve this? Through our people. It is our people who inspire us every day to accomplish our ambitions. Be a part of this mission and join us! Learn more here: [Novartis Careers & Culture](#)

Benefits of Joining Novartis:

- Salary range: € 49,000 - € 91,000
- Annual bonus
- Strong focus on career development
- A Quality of Work Life approach that enables you to contribute ideas and improvements to your daily work experience
- Special attention to work-life balance through arrangements such as remote working, annualized reduced working time, and parental leave
- Advanced social and health coverage for you and your family
- 27 days of paid vacation plus at least 14 additional RTT (working time reduction) days per year
- Various employee recognition programs

Commitment to Diversity & Inclusion / EEO

Novartis is committed to creating an outstanding and inclusive work environment and building diverse

teams that reflect the patients and communities we serve.

Join the Novartis Network

If this position does not match your experience or career aspirations, but you would like to learn more about Novartis and future career opportunities, join the Novartis Talent Network here: [Novartis Talent Network](#).

Principales responsabilit  s

- Agir en tant que r  f  rent IT/OT sur site pour accompagner la construction et le d  ploiement des infrastructures du site de production de Huningue.
- Coordonner les fournisseurs et partenaires intervenant sur les syst  mes informatiques (IT) et industriels (OT) durant les phases de construction, d'installation et de mise en service.
- Piloter les activit  s de validation et de tests en garantissant la tra  abilit   entre les exigences utilisateurs, les sp  cifications et la livraison de syst  mes conformes.
- Collaborer   troitement avec la direction du site et les   quipes d'ing  nierie afin de livrer les projets d'investissement dans les d  lais, le p  rim  tre d  fini et selon les standards qualit   attendus.
- Veiller au respect des exigences de s  curit  , de qualit  , de sant  , de s  curit   au travail et d'environnement dans l'ensemble des activit  s IT/OT.
- Accompagner la transition entre les phases projet et les op  rations courantes afin d'assurer une exploitation fiable et p  renne du site.
- Communiquer de mani  re claire et proactive l'avancement des projets, les risques et les priorit  s aux parties prenantes, y compris aux   quipes de direction et aux   quipes transverses.

Exigences essentielles

- Dipl  me de niveau Bac+5 (ou   quivalent) en ing  nierie, informatique, technologies de l'information ou discipline connexe.
- Au moins 5 ann  es d'exp  rience dans des fonctions IT ou OT au sein d'industries r  glement  es.
- Exp  rience d  montr  e dans la construction de sites industriels, la r  alisation de projets d'investissement ou le d  ploiement de syst  mes en environnement de production.
- Bonne ma  trise des exigences de validation, de tests et de conformit   dans un environnement soumis aux Bonnes Pratiques de Fabrication (BPF/GMP).
- Capacit   d  montr  e    coordonner les parties prenantes, g  rer les fournisseurs et influencer les d  cisions sans autorit   hi  rarchique directe.
- Ma  trise professionnelle du fran  ais et de l'anglais, avec d'excellentes comp  tences en communication et en gestion des parties prenantes.
- Exp  rience dans les secteurs pharmaceutique ou automobile, avec une exposition aux activit  s de validation des syst  mes informatis  s.

Exigences souhaitées

- Connaissance des environnements de production automatisés et des systèmes industriels (SCADA, MES, PLC, Historian, réseaux industriels, etc.) constitue un atout.

Pourquoi Novartis : Notre objectif est de réimaginer la médecine pour améliorer et prolonger la vie des patients et notre vision est de devenir l'entreprise de médicaments la plus appréciée et la plus fiable au monde. Comment pouvons-nous y parvenir ? Avec nos collaborateurs. Ce sont nos collaborateurs qui nous poussent chaque jour à réaliser nos ambitions. Participez à cette mission et rejoignez-nous ! Pour en savoir plus, cliquez ici

: <https://www.novartis.com/fr-fr/emploi/culture-dentreprise>

Vos avantages en rejoignant Novartis :

- Fourchette de rémunération : 49.000 € - 91.000 €
- Une prime annuelle
- Un focus sur votre développement de carrière
- Une démarche Qualité de Vie au Travail vous permettant de proposer des améliorations pour votre quotidien
- Une attention particulière portée à votre équilibre vie pro / personnelle avec des dispositifs comme le télétravail, le temps réduit annualisé ou le congé parentalité
- Une couverture sociale avancée pour vous et vos proches
- 27 jours de congés payés & au moins 14 jours de RTT par an
- Différents programmes de reconnaissance des employés

Engagement envers la diversité et l'inclusion / EEO Novartis s'engage à créer un environnement de travail exceptionnel et inclusif et des équipes diversifiées représentatives des patients et des communautés que nous servons.

Rejoignez notre réseau Novartis si ce poste ne correspond pas à votre expérience ou à vos objectifs de carrière mais que vous souhaitez en savoir davantage sur Novartis et nos opportunités de carrière, rejoignez le réseau Novartis ici <https://talentnetwork.novartis.com/network>

Why Novartis: Helping people with disease and their families takes more than innovative science. It takes a community of smart, passionate people like you. Collaborating, supporting and inspiring each other. Combining to achieve breakthroughs that change patients' lives. Ready to create a brighter future together? <https://www.novartis.com/about/strategy/people-and-culture>

Benefits and Rewards: Learn about all the ways we'll help you thrive personally and professionally. [Read our handbook \(PDF 30 MB\)](#)

Primary location salary range
€ 49,000.00 - € 91,000.00

部门
Operations

Business Unit
Information Technology

地点
France

站点
Huningue

Company / Legal Entity
FR12 (FCRS = FR012) Novartis Pharma S.A.S.

Functional Area
Information Technology

Job Type
Full time

Employment Type
Regular

Shift Work
No

```
var kPlayer = KalturaPlayer55802022 || KalturaPlayer; var config = { targetId:
"kalturaplayer6abb8b060af1f835796713", provider: { widgetId: "10m7rm1pm", partnerId:
"2076321", uiConfId: "55802022" }, playback: { autoplay: false, autopause: false, muted: false, loop:
false }, sources: { options: {}, startTime: 0 }, disableUserCache: "true", plugins: {}, sources: { options:
{}, startTime: 0 }, ui: { showCCButton: false, settings: { showQualityMenu: true, showSpeedMenu:
```

```

false }, components: { fullscreen: { disableDoubleClick: false } }, uiComponents: [ { presets:
['Playback', 'Live'], area: 'BottomBarRightControls', replaceComponent: 'Fullscreen', get:
kPlayer.ui.components.Remove } ] } }; // Check and add plugins only if they exist if
(kPlayer.plugins["download"]) { config.plugins.download = { disable: true }; } if
(kPlayer.plugins["transcript"]) { config.plugins["playkit-js-transcript"] = { position: "right", // Default:
bottom;('left', 'right', 'top', 'bottom') to enable transcript. expandMode: "over", // Default:
alongside;('alongside', 'hidden', 'over') expandOnFirstPlay: false, showTime: true, downloadDisabled:
false, printDisabled: false, disable: true }; } if (kPlayer.plugins["preventSeek"]) {
config.plugins.preventSeek = { preventSeekForward: false, preventSeek: false }; }
config.plugins.floating = { disable: true }; if (kPlayer.plugins["navigation"]) { config.plugins.navigation =
{ position: "right", expandMode: "over", expandOnFirstPlay: false, visible: false }; } if
(kPlayer.plugins["hotspots"]) { config.plugins["playkit-js-hotspots"] = { disable: true }; } if
(kPlayer.plugins["moderation"]) { config.plugins["playkit-js-moderation"] = { disable: true }; } if
(kPlayer.plugins["info"]) { config.plugins["playkit-js-info"] = { disable: true }; } if
(kPlayer.plugins["share"]) { config.plugins.share = { disable: true }; } config.ui.uiComponents = []; if
(kPlayer.plugins["googleAnalytics"]) { config.plugins.googleTagManager = {};
config.plugins.googleTagManager.customEventsTracking = {};
config.plugins.googleTagManager.containerId = 'GTM-57RJQ5';
config.plugins.googleTagManager.customEventsTracking.custom = [];
config.plugins.googleTagManager.customEventsTracking = { preset: { coreEvents: true, UIEvents:
false, playlistEvents: false, castEvents: false } }; }

```

```

// Ensure the global player registry array always exists, regardless of embed type.
window.kalturaPlayerVideos = window.kalturaPlayerVideos || []; try { var thumbEmbedPromise =
thumbnailEmbed({config, mediaInfo: {entryId: "1dgfvmafo"}}); // thumbnailEmbed() returns a
Promise that resolves with the player instance // when the user clicks the thumbnail. Use .then() to
capture the player directly. thumbEmbedPromise .then(function(player) {
window.kalturaPlayerVideos.push(player); // Notify kalturadatalayer.js that a new player is ready so
it can // attach custom event listeners immediately, regardless of when // the user clicked the
thumbnail relative to page load. document.dispatchEvent(new CustomEvent('kalturaPlayerReady', {
detail: { player: player } })); }) .catch(function(error) { console.error(error); }); } catch (e) {
console.error(e.message) }

```

ITOT Senior Business Analyst

[Apply to Job](#)



Job ID

REQ-10088624

ITOT Senior Business Analyst

[Apply to Job](#)

Source URL:

<https://prod1.novartis.com.cn/careers/career-search/job/details/req-10088624-itot-senior-business-analyst>

List of links present in page

1. <https://www.novartis.com/fr-fr/emploi/culture-dentreprise>
2. <https://talentnetwork.novartis.com/network>
3. <https://www.novartis.com/fr-fr/emploi/culture-dentreprise>
4. <https://talentnetwork.novartis.com/network>
5. <https://www.novartis.com/about/strategy/people-and-culture>
6. <https://www.novartis.com/sites/novartiscom/files/novartis-life-handbook.pdf>
7. <https://novartis.wd3.myworkdayjobs.com/en-US/NovartisCareers/job/Huningue/ITOT-Senior-Business-AnalystREQ-10088624-1>
8. <https://novartis.wd3.myworkdayjobs.com/en-US/NovartisCareers/job/Huningue/ITOT-Senior-Business-AnalystREQ-10088624-1>